

INTERNATIONAL MATHEMATICAL UNION

Third General Assembly  
St. Andrews, 1958

---

Record of resolutions

1. Agenda point 4a  
(Commission for the  
World Directory of  
Mathematicians)

Resolved that its thanks are expressed to the Commission for the World Directory and to the Tata Institute of Fundamental Research, Bombay, for their work in the preparation of the Directory, discharges the Commission for the World Directory with these thanks and requests the Executive Committee of the Union to take such future action as to the Directory as it may seem appropriate.

L'Assemblée Générale exprime tous ses remerciements à la Commission du Répertoire Universel et au Tata Institute of Fundamental Research, Bombay, pour la publication maintenant achevée du Répertoire. Il est décidé de dissoudre cette Commission et de prier le Comité Exécutif de l'Union de prendre toute disposition pour continuer les travaux éventuels concernant ce Répertoire.
2. Agenda point 4b  
(Commission on  
Scientific Publications)

Resolved that a new "Commission for Documentation of Mathematical Literature" be established, its task being primarily to investigate the possibilities of IMU's supporting the revision of the Universal Decimal Classification System of Mathematics.

Il est décidé de créer une nouvelle Commission de documentation mathématique, dont la première tâche serait de rechercher les possibilités pour l'IMU d'aider à la révision du système universel de classification décimale des mathématiques.
3. Agenda point 4c  
(Commission on the  
Exchange of Mathematicians and Committee  
on Promotion and  
Development)

Resolved that the Exchange Commission collect from each National Committee information concerning all exchanges, fellowships, part-time lectureships, visits by foreign mathematicians and the like, together with the nature of the supporting institution or agency, and distribute this information to the National Committees for subsequent wider distribution.

Il est décidé que la Commission des Echanges demande à tous les Comités Nationaux et rassemble toutes les informations concernant les échanges, les bourses, les conférences ou tours de professeurs étrangers... etc., ainsi que la nature et l'origine des subventions qui les permettent, et en informe tous les comités nationaux pour une diffusion ultérieure.

4. Agenda point 4c  
(Commission on the Exchange of Mathematicians and Committee on Promotion and Development)
- Resolved that the Exchange Commission be continued, its activity to include especially the items in the new programme suggested by the Committee on Promotion and Development.
- Il est décidé que la Commission d'échange soit maintenue et que son activité s'exerce spécialement sur tous les points du programme proposé par le Comité appelé "on Promotion and Development".
5. Agenda point 5  
(Symposia)
- Resolved that the Union's policy of supporting symposia should be continued essentially as heretofore.
- Il est décidé que les dispositions de l'Union concernant l'aide aux symposia soient maintenues pour l'essentiel.
6. Agenda point 6  
(Financial Report and Budget for 1959-1962)
- Resolved that the Budget for the subsequent four years be accepted as proposed.
- Décidé d'accepter le budget proposé pour les quatre années à venir.
7. Agenda point 6  
(Financial Report and Budget for 1959-1962)
- Resolved that the General Assembly express its thanks to Professors Bompiani and Eckmann for taking such good care of the financial operations of IMU that the Union can now be concerned primarily with the spending of money on scientific programmes.
- L'Assemblée Générale exprime ses remerciements aux Professeurs Bompiani et Eckmann pour leur excellente gestion financière de l'Union, qui peut maintenant s'occuper en premier lieu des dépenses relatives aux programmes scientifiques.
8. Agenda point 4d  
(International Commission for Mathematical Instruction)
- Resolved
1. That the General Assembly approve the report of ICMI on its work during the past four years;
  2. That the General Assembly in particular welcomes the activity in ICMI of the group of countries in Europe, and hopes that this activity will continue;
  3. That the General Assembly recommends to ICMI that during the next four years it should try to induce or assist similar regional groups in other parts of the world.
1. L'Assemblée Générale approuve le rapport de l'ICMI sur ses travaux pendant les quatre dernières années;
  2. En particulier, elle rend hommage à l'activité du groupe Européen de l'ICMI et espère que cette activité continuera dans la période suivante;
  3. Elle décide qu'il soit recommandé à l'ICMI pour les quatre années à venir de favoriser si possible, la création de groupes régionaux similaires dans d'autres parties du monde.

9. Agenda point 7  
(Revision of Statutes)

Resolved that the text of Statute 13 proposed for vote be formulated as follows:

At the request of a majority of the total numbers of votes assigned to the members of the Union, the Executive Committee shall within six months call a special meeting of the General Assembly.

A la demande d'une majorité du nombre total des voix attribuées aux membres de l'Union, le Comité Exécutif doit dans les six mois convoquer l'Assemblée Générale en session extraordinaire.

-----  
Resolved that the text of Statute 27 proposed for vote be formulated as follows:

The English, French and Russian texts of the Statutes shall be considered as equally authoritative.

Les textes anglais, français et russes des présents Statuts font également foi.

10. Agenda point 7  
(Revision of Statutes)

Resolved that the Russian text of the Statutes and Bye-Laws be prepared by the Executive Committee.

Décidé que le texte en langue russe des Statuts et du Règlement soit préparé par le Comité Exécutif.

11. Agenda point 8  
(Composition of ICMI)

Resolved that the terms of reference of ICMI be changed so that ICMI shall consist of

(1) Ten members-at-large elected by the General Assembly of IMU on nomination by the President of IMU and

(2) of one representative from each of the National Sub-Commissions.

Il est décidé de changer le Règlement de l'ICMI de sorte que celle-ci soit formée

(1) de dix membres élus par l'Assemblée Générale de l'Union sur présentation de son Président et

(2) d'un représentant de chacune des sous-commissions nationales.

12. Agenda point 11  
(Propositions for change of group of adherence)

Resolved: the General Assembly is in favour of the transfer of the membership of Canada, the Netherlands and of Switzerland from group 2 to group 3.

L'Assemblée Générale est favorable à la demande de transfert des Pays Bas, Canada et de la Suisse du groupe 2 au groupe 3.

13. Agenda point 13  
(Resolution approving  
Reports)

Resolved to approve all reports submitted to this General Assembly, including the report of the President, the reports of the various Sub-Commissions and the printed reports submitted by the Executive Committee.

Décidé d'approuver tous les rapports soumis à cette Assemblée Générale, y compris celui du Président, ceux des différents Sous-Commissions et les rapports imprimés présentés par le Comité Exécutif.

14. Agenda point 4b  
(Commission on  
Scientific  
Publications)

The General Assembly resolves that the Commission on Scientific Publications be maintained, that the terms of reference of that Commission be discussed by the Executive Committee and submitted to the members of the Union for vote by postal ballot and that the Chairman and members of this Commission be elected at a later date by postal ballot.

L'Assemblée Générale décide que soit maintenue la Commission pour les Publications Scientifiques, que le règlement de cette Commission soit établi par le Comité Exécutif et soumis aux membres de l'Union au moyen de vote par correspondance, et que son Président et les nouveaux membres soient élus à une date ultérieure par vote par correspondance.

15. Agenda point 8  
(Revision of the  
Statutes of ICMI)

Resolved that the new terms of reference for ICMI be prepared by the Executive Committee of IMU in cooperation with the Executive Committee of ICMI and submitted to the members of the Union for approval.

Il est décidé qu'un nouveau règlement de la CIEM soit préparé par le Comité Exécutif de l'IMU en collaboration avec celui de la CIEM et soumis à l'approbation des membres de l'Union.